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Beé optimista 
• M u n k a t á r s u n k t ó l 

A s z e g e d i „ spo r t sz ív -
h e z " l egköze lebb ál ló, a 
m a r a j t o l ó k a j a k - k e n u -
v b - n i n d u l ó e g y s é g a 
K a j n e r G y u l a v e z e t t e K 
4 2 0 0 m - e s n é g y e s . A 
k v a r t e t t t a l á n l e g i s m e -
r e t l e n e b b t a g j a Beé Ist-
v á n . Pedig. . . Vb-bronzé-
r e m , Európa-ba jnok i cím 
é s t i zenké t m a g y a r ba j -
n o k s á g : ezek Béci (ahogy 
t á r s a i h í v j á k ) e d d i g i 
e r e d m é n y e i . 

• Az előzőekben la-
punkban nyilatkozó há-
rom társad közül egyik 
sem mondott konkrét he-
lyezést a kérdésünkre. Te 

. vállalkozol-e jóslásra? -
kezdtük a beszé lge tés t 
Beével. 
- Miért ne? Számomra 

csak a győzelem jelentene 
igazán jó teljesítményt a vb 
zá rószámában . Erre kell 
koncentrálnom, mivel más 
számban nem indulok, így 
teljes erővel és önbizalom-
mal várom a rajtot. 

• A felkészülés gyötrel-
mein túl vagytok. 
- A két hét tel ezelőt t i 

munkát senkinek sem kívá-
nom. Nagyon keményen 

M a e l d ö r d ü l a z e l s ő 
s t a r t p i s z t o l y , m e g k e z -
d ő d i k a 2 9 . s ikvízi k a -
j a k - k e n u - v b . A t á m o g a -
tók t ö b b s é g e m á r hóna -
p o k k a l e z e l ő t t a s e g í t ő 
jobb já t nyú j to t t a . Kíván-
csiak vol tunk, va jon a je-
l en tősebb cégek , vál lala-
t o k , s p o r t e g y e s ü l e t e k 
milyen vb-t v á r n a k , ezért 
k ö r k é r d é s t t e t t ü n k f e l 
n é h á n y u k n a k . íme, a vá-
laszok! 

Vass György, az SZKKSE 
elnöke: - Sportszakmailag 
magas színvonalú, kiegyen-
súlyozott világbajnokság lesz 
Szegeden. Óriási meglepeté-
sekre is lehet számítanunk, 
hiszen az erőviszonyok ki-
egyenlítődtek. Hazai pályán 
természetesen a magyar válo-
gatottat tartják a legesélye-
sebbnek a számok többségé-
ben, várhatóak a tradicionális 
sikerek, de... Kajner Gyula 
révén a klubunk is képviselve 
lesz, nagyon nagy várakozás-
sal tekintek az esemény elé. 
A jegyek eladásából kitűnik, 
hogy a nézők szintén ér-
deklődnek a verseny iránt, és 
ha az idő engedi, rengetegen 
látogatnak ki a Maty-érre. 
Szinte egyetlen eddigi vb-
helyszínen sem épült még fel 
annyi infrastruktúra, mint itt, 
óriási erőfeszítéseket tettek a 
szervezők a kitűnő bizonyít-
ványért. 

Dr. Szeri István, a Tisza 
Volán Rt. vezérigazgatója: -
Nagyon sikeres vb-re számí-
tok, szám szerint hat-nyolc 
magyar aranyra és számos 
éremre. Kajner Gyulától, a 
város egyetlen reprezentánsá-
tól is minimum dobogós he-
lyet várok, a másik kedvenc 
egységemtől, a szimpatikus 
Horváth-Kolonics kenupá-
rostól, pedig csak az ara-
nyiak) a siker színe(i). 

Nyerges Zo l t án , a Sze-
rencsejáték Rt. marketing-
munkatársa: - A kezdeti ne-
hézségek után látványosan 
fejlődött és haladt a Maty-éri 
építkezés. A rendezők és a 
sportolók az utóbbi hetekben, 
napokban nyújtott teljesítmé-
nyükkei meggyőztek arról, 
hogy sikeres világesemény 

edzettünk, most már azon-
ban a „célegyenesbe" fordul-
tunk. A hajóhitelesítés meg-
történt, a csapatunk ma este 
érkezik meg a helyszínre. A 
f u t a m u n k b a n akárkinek 
összejöhet az arany, az oro-
szok, vagy a németek egy-
aránt kitűnő együttest alkot-
nak. 

• A lengyelek részéről 
érheti-e valamilyen meg-
lepetés a legrövidebb ka-
jakos szám mezőnyét? 
- Az egyes, illetve eset-

leg a páros hajókban talán 
tudnak majd ú jdonsággal 
szolgálni az északiak, de a 
négyeseknél nincsenek for-
r ada lmi r e f o r m o k . Csak 
magukra s z á m í t h a t n a k a 
versenyzők , no meg a jó 
rajtra. 

9 Mi szólhat a négyese-
tek győzelme mellett? 
- Az, hogy mi vagyunk a 

leggyorsabbak. Fehérvári a 
világ leg jobbja , Hegedűs 
robbanékony, Kajner kiváló 
vezető, én pedig... Inkább 
élőben, a pályán mutatjuk 
meg, mi is az erényünk. A 
víz és a rajtgép egyébként 
remek, a szurkolók remél-
hetőleg szép számban érkez-
nek majd, és ez nagy előny 
lesz. 

házigazdája lesz Szeged. Ab-
szolút opt imista vagyok, 
nyolc-tíz magyar aranyat vá-
rok, és külön szurkolok a 
helyszínen is Kajner Gyulá-
nak, a K 4 200 m-es négyes 
helyi tagjának. 

Csonka Gábor, a Pick Rt. 
marketingvezetője: - Cégünk 
két éve döntött a támogatás 
mellett, mert az élelmiszer-
ipari termékeink jól kapcso-
lathatók az ország legsikere-
sebb sportágához. A kajak-
kenura azt mondjuk, hogy 
aranytermelő: most legalább 
hatot a legfényesebből, míg 
számos egyéb érmet várok a 
hazai csapattól. 

Dr . Szilvásy László, az 
önkormányzat sportbizottsá-
gának elnöke: - Ilyen vb 
még biztos nem volt soha, 
hisz ennyi gondossággal , 
odaf igye lésse l még sehol 
sem rendeztek világtalálko-
zót. A jó időt is sikerült „el-
intézni", így a szegedi polgá-
roknak jó sörözést, s még 
jobb szurkolást kívánok a 
Maty-éri pályán, s azt sem 
bánom ha a nyolc arany -
ennyit várok - feletti örö-
mükben „szétverik" a lelátót. 
A kedvencem a női kajak-
kvartett , mert abban négy 
rendkívül csinos hölgy talál-
ható. De komolyabbra fordít-
va: nagyon szorítok a szegedi 
Kajner Gyula sikeréért. 

Dr . Ledni tzky Pé te r , a 
Déltáv Rt. vezérigazgatója: -
Jómagam is kajakoztam, ma-
radandó emlékem, hogy Csa-
póékkal egy levegőt szívhat-
tam. Nagy spor té lményre 
számítok, úgy terveztem, 
hogy péntektől vasárnapig ott 
leszek az vb-helyszínen és 
szurkolok, élőben még nem 
láttam ehhez hasonló világ-
versenyt. Szeged történeté-
nek egyik legnagyobb ese-
ménye ez a világbajnokság, 
ekkora lehetőség a nyilvá-
nosságra, hogy a Föld szá-
mos országában megismerjék 
városunkat, még nem volt, s 
egyhamar nem is lesz. A ma-
gyar válogatottól sok-sok ér-
met, s legalább 7-8 aranyat 
várok, s bízom benne, hogy 
Szeged is ünnepelhet egyet... 

M. J.-l. P. 

T e g n a p a z ú j s z e g e d i 
F o r r á s S z á l l ó J u h á s z 
G y u l a - t e r m é b e n t a r t o t -
t ák m eg a 29 . k a j a k - k e -
nu v i l ágba jnokságo t me-
gelőző utolsó, nemze tkö-
zi sa j tó tá jékoz ta tó t . 

Az eseményen részt vett 
dr. Sergio Orsi, az ICF 
(Nemzetközi Kajak-Kenu 
Szövetség) elnöke, Bonn Ot-
tó, a szervezet főtitkára, Ray-
mond Kamber, az unió PR-
bizottságának elnöke, vala-
mint a magyar szövetség ré-
széről Baráth Etele elnök. 

Csapó Géza , a szegedi 
k a j a k - k e n u s p o r t l e g -
e r e d m é n y e s e b b vi lágbaj -
n o k a . A vb-ken összesen 
h a t a r a n y é r m e t a k a s z -
to t t ak a n y a k á b a , ezt a 
Tisza-parti városból csak 
d r . B o h á c s Z s o l t t u d t a 
m e g k ö z e l í t e n i , nek i ed -
dig öt jött össze . Az egy-
ko r i „ k a j a k k i r á l l y a l " a 
helyi v i l á g e s e m é n y k a p -
csán ül tünk le beszélget-
ni. 

• A nemzetközileg is el-
ismert szegedi pálya gon-
dolata már régen megfo-
gant az ön agyában -
kezdtük az emlékek idézé-
sével a társalgást a világ 
egykori legjobbjával. 
- Amikor '70-ben Szeged-

re jöttem, elsősorban tanulni 
és sportolni akartam, az eg-
zisztenciámmal nem törőd-
tem. Elvégeztem a tanár-
képző főiskolát, a fővárosi 
testnevelési egyetemet, a JA-
TE pedagógiai szakát, utóbbi 
mellett pedig a mentális tré-
ning alapjaival is megismer-
kedtem. A mi számunkra és 
az utókor számára remek táp-
talajnak bizonyult a város és 
környezete, hiszen a földrajzi 
adottságaiból adódóan világ-
színvonalú volt a lehetőség a 
vízisportokra. '74-ben dr. 
Kereszthy Béla, a fiatal fő-
ügyész, egykori vívó magyar 
bajnok szintén Szegedre ke-
rült, összefogtunk, tele vol-
tunk ambícióval. A kőolajku-
tató üzem felmérte a mostani, 
Maty-éri hellyel szemben a 
területet, dr. Simády Bélától 
pedig szakvéleményt kértünk 

Serényi Péter sajtófőnök, Fü-
leky András szervezőbizott-
sági elnök, Kadner Gusztáv, 
a válogatott csapatvezetője és 
Angyal Zoltán szövetségi ka-
pitány. Az elnök, Sergio Orsi 
beszédében ismételten hang-
súlyozta, hogy elégedett a 
pályán látottakkal, és elis-
merte, hogy a szervezőbizott-
ság, az MKKSZ és a város 
komoly erőfeszítéseket tett, 
és kiváló munkát végzett a 
Maty-éren. Természetesen 
nem csak ő szólt a dicséret 
hangján, hanem a Szegedre 
érkezett hivatalos vendégek, 

róla. Végül óriási társadalmi 
összefogással, többek között 
Hingl József és Sipos Mihály 
munkája révén '80-ban átad-
ták a pályát. 

• Jó véleménnyel voltak 
a nemzetközi vezetők a 
Maty-érről. 
- Valóban, az ICF román 

alelnöke azt mondta, hogy a 
világ három legjobb helyszí-
ne közé tartozik a szegedi. 
Ennek ellenére három-négy 
évig Fadd-Dombori adott ott-
hont a kis vb-nek nevezett 
nemzetközi versenynek. A 
külföldiek viszont nem szim-
patizáltak a másik hellyel, 
ezért egészen '94-ig szóba 
sem jöhetett az ország vb-
házigazdaként. Ekkor azon-
ban Acapulcóban jelen vol-

a csapatok és azok vezetői is. 
A magyar sportolók az eddigi 
világeseményeken sok érmet 
nyertek, itt volt az ideje , 
hogy ők is rendezzenek egy 
nagyszabású eseményt. Az 
akkreditált országok száma 
az utolsó információk szerint 
ötvennégy volt, ami mutatja 
az érdeklődést a sportág, ha-
zánk, és a város iránt. Végül 
a szövetség első embere 
megjegyezte: bízik abban, 
hogy a jó előkészítés után 
mindenki elégedett lesz. 

A következőkben Baráth 
Etele, a magyar szövetség 

tam azon a tanácskozáson, 
amelyen végül odaítélték a 
Magyar Kajak-Kenu Szövet-
ségnek a rendezői szerepet. 

• Érzett elégtételt a dön-
tés után? 
- A segítők és a támoga-

tók miatt igen, de sajnos nem 
azok kapták, kapják az elis-
merést, akik a legtöbbet tet-
ték érte. Ez az esemény az 
országnak, a városnak, a 
sportnak egyaránt óriási 
megtiszteltetés. Csak közel 
negyed évszázad elteltével 
merték kimondani, hogy a vi-
lágbajnokság magyarországi 
rendezése az én ötletem volt. 
Talán azért, mert már nem jár 
érte kitüntetés... 

• Ha annak idején már 
létezik a 200 m-es szám, 

első embere kifejtette, nem-
csak a közhely mondatja ve-
le, de megtiszteltetés az or-
szágnak a vb rendezése. A 
világbajnokság egy korszak 
lezárása lesz a honi kajak-ke-
nuban, ám egy új kezdetét is 
jelenti. Az elnök végül meg-
jegyezte: az ország az elké-
szült Maty-éri pályával érett 
meg a vb-rendezésre. 

Tegnap a sajtótájékoztató 
után. este a szegedi Dóm té-
ren az ünnepélyes megnyitó-
val hivatalosan is kezdetét 
vette a kajak-kenu-vb. 

M. J. 

elindult volna ebben a ka-
tegóriában? 
- Mivel háromszor nyer-

tem 500 m-en, a 200-as futa-
mok sem okoztak volna gon-
dot. Szerintem színvonalassá 
és látványossá teszi a világ-
bajnokságot, de azért annak 
idején kár volt levenni a 
műsorról a hosszabb távokat. 

9 Milyen szereplést vár a 
magyar csapat tagjaitól a 
vb-n? 
- Az biztos, hogy sok ér-

met szerzünk. Reálisan öt-hét 
aranyat várok Angyal Zoltán 
szövetségi kapitány gárdájá-
tól. Van olyan, aki több 
számban is esélyes, remélem, 
a hazai szurkolók jól szóra-
koznak majd a rendezvényen. 

Mádl József 

Éremtáblázat 
• M u n k a t á r s u n k t ó l 

A 1938 óta zajló világbaj-
nokságok tör téne tének -
egyelőre - második legered-
ményesebb csapata a magyar 
válogatott. Az érmek tekin-
tetében az élen a volt Szov-
jetunió áll, mindössze kilenc 
arannyal előzve meg a mie-
inket. Ha az összes dobogós 
helyet figyelembe vesszük, 
akkor a magyarok már az 
első helyet foglalják el. 

Éremtáblázat 

arany ezüst bronz ossz. 
1. Szovjetunió MII 79 67 247 
2. Magyarország 92 101 73 266 
3. NDK 74 35 34 143 
4. Németország 

(1991-tól) 49 37 49 135 
S. Roniániu 40 58 54 152 
6. Svédország 30 31 38 99 
7. Lengy elország 14 31 28 73 
8. Csehszlovákia 12 16 20 48 
9. Dánia 12 15 13 40 

10. Norvégia in 12 11 33 
11. Olaszország 9 11 6 26 
12. Bulgária 8 7 22 37 
13. Jugoszlávia 8 7 4 19 
14. Oroszország 7 5 5 17 

Vb-program 
• M u n k a t á r s u n k t ó l 

A 29. síkvízi kajak-kenu-
vb mai, a magyarokat érintő 
programja a következő: 1000 
m-es előfutamok, 9.07 óra, K 
1, nők, 2. előfutam: Wohner 
Kriszta. 9.42, C 1, férfiak, 3. 
ef.: Kolonics György. 9.49, 
K 1, férfiak, 1. ef.: Storcz 
Botond. 10.38, K 2, nők, 3. 
ef.: Mednyánszky Szilvia, 
Kőbán Rita. 10.52, C 2, férfi-
ak, 2. ef.: Zala György, Ipacs 
Endre. 11.13, K 2, férfiak, 2. 
ef . : Ádám Atti la , Veréb 
Krisztián. 11.50, C 4, férfiak. 
1. ef.: Horváth Csaba, Belic-
za Béla, Szuszkó László, 
Hüttner Csaba. 12.11, K 4, 
férfiak, 2. ef.: Storcz, Bártfai 
Krisztián, Szádovszki Zsolt, 
Bauer Márton. 500 m. 15.05, 
K 4, nők, 2. ef.: Dékány Kin-
ga, Szabó Szilvia, Barócsi 
Andrea, Kovács Katal in. 
15.20, C 1, férfiak, 2. ef.: Be-
licza. 15.30, K 1, férfiak, 1. 
ef.: Vereckei Ákos. 16.10, K 
1, nők, 4. ef.: Dónusz Éva. 
16.15, C 2, férfiak, 1. ef.: 
Horváth, Kolonics. 16.40, K 
2, férfiak, 3. ef.: Bártfai, Hor-
váth Gábor. 17, K 2, nők, 2. 
ef.: Dékány, Kőbán. 17.10, C 
4, férfiak, 1. ef.: Horváth, 
Kolonics, Szuszkó, Hüttner. 
17.20, K 4, férfiak, 1. ef.: 
Storcz, Bártfai, Szádovszki, 
Bauer. 

Látható, 
hallható 

• M u n k a t á r s u n k t ó l 
A szegedi kajak-kenu vi-

lágbajnokság az első napjától 
kezdve természetesen a ma-
gyar televízióban és a rádió-
ban is figyelemmel követhető 
lesz. Nézzük az elektronikus 
médiák csütörtöki program-
ját. Televízió. MTV 1, 19.55: 
Napi összefoglaló. MTV 2, 
17.20: Közelképek (benne 
összefoglaló a megnyitóról). 
20.25: Összefoglaló. A Petőfi 
és a körzeti rádió a vb-ről fo-
lyamatosan ad tájékoztatást. 
A Rádió 88 17 és 20 óra kö-
zött napi összefoglalót sugá-
roz a 100.2 MHz-en. 

Rádiós 
kívánságok 

• M u n k a t á r s u n k t ó l 
A világbajnokság döntői-

nek napjain (szeptember 5-én 
és 6-án) a Maty-érre kiláto-
gató szurkolók a Petőfi rádió 
élő műsorában, az alkalmi 
stúdióhoz sétálva zeneszámo-
kat kérhetnek egy kétszáz 
dalból álló listáról. 

Ara ny h a I á sza t 
a Maty-éren? 

Világszínvonalú pálya 

A nemze tköz i s a j t ó t á j é k o z t a t ó résztvevői: balról Angyal Zoltán szövetségi k a p i t á n y , Kadner Gusz táv 
c sapa tveze tő , Bará th Etele, a z MKKSZ e lnöke , Sergio Orsi , a z ICF e lnöke , Bonn Ottó , a z ICF fő t i t ká ra , 

R a y m o n d Kamber , a PR-bizottság e lnöke és Serényi Péter s a j t ó f ő n ö k . (Fotó: Gyenes Kálmán) 

Csapó-csapások szárazon és vízen 

Csapó Géza : M á r t ö b b mint húsz éve m o n d o m , h o g y legyen 
Szegeden k a j a k - k e n u - v b l (Fotó: Karnok Csaba) 


